
   
 

29. november 2017 
 
I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut vedr. teleområdet herunder søkablet:  
 
1. I §37 nr. 227 spørgsmål 3 står der, at: ”Tele Post oplyser, at markedet for søkabelkapacitet mellem 
Europa og Nordamerika er et marked præget af stor konkurrence, med mange kabler og mange 
operatører.” Det er spøjst, da faktisk alle offentlige kilder fra Verdensbanken til TeleGeography peger på 
en kæmpe vækst i søkabler netop fordi der er en eksplosiv vækst i den globale anvendelse af internettet, 
hvorfor man burde mene markedet er fordelagtigt for søkabler generelt som bærer over 99% af data 
transit på globale plan. 
 
a. Er dette også Naalakkersuisuts holdning, at nævnte marked er præget af stor konkurrence med mange 
kabler og operatører? 
 
b. Baserer Tele Posts’ antagelser sig, som nævnt i ovenstående citat, på faktuelle undersøgelser? Såfremt 
faktuelle undersøgelser foreligger, vil vi meget gerne se dem. 
 (Medlem af Inatsisartut Randi Vestergaard Evaldsen, Demokraterne) 
 
 
Begrundelse 
Det var et noget overraskende svar, som Demokraternes Inatsisartutgruppe fik på vores spørgsmål nummer 
2017-246. 
 
Naalakkersuisut kunne åbenbart ikke overskue spørgsmålene, fordi de var stillet af en hel 
Inatsisartutgruppe og fordi der var relativt mange. 
 
Flinke som vi er, så vil Demokraterne gerne hjælpe Naalakkersuisut. Derfor er det nu kun 
Inatsisartutmedlem Randi Vestergaard Evaldsen, der stiller spørgsmålene, og så har vi delt spørgsmålene 
op. Disse tiltag kan forhåbentlig hjælpe Naalakkersuisut til at overskue sit arbejde. 
 
Vi håber hermed, at Naalakkersuisut ser sig i stand til at besvare spørgsmålene sådan som de er forpligtiget 
til. 
 
Nedenfor følger vores begrundelse til spørgsmål nummer 2017-246: 
 
Demokraterne har modtaget Naalakkersuisuts svar på vores spørgsmål nummer 227, der blandt andet 
handlede om kapacitetstræk på søkablet ”Greenland Connect”.  
 
Svarene fra Naalakkersuisut rejser en række nye spørgsmål blandt andet på grund af mangelfulde faktuelle 
data i svarene fra Naalakkersuisut. 
 
Vi er derfor nødt til at bede Naalakkersuisut om svar på ovenstående spørgsmål, og skal derudover henvise 
til vores begrundelse i spørgsmål nummer 2017/227. 
 
Spørgsmålene bedes besvaret inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


